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Spørgsmål 

Ministeren bedes i forlængelse af svaret på SAU alm. del nr. 160 udarbejde et skøn eller 

overslag over skatteindtægterne fra boliggevinster i perioden 2010-2016. 

 

Svar 

Som nævnt i svaret på SAU alm. del nr. 160 er det ikke muligt at opgøre udviklingen i 

skatteindtægter fra boliggevinster bl.a. som følge af, at eventuelle gevinster er selvangivet i 

rubrikker på selvangivelsen, som også omfatter andre indtægter.  

 

Det er som udgangspunkt alene udlejede boliger, der kan blive omfattet af beskatning af 

boliggevinster (ejendomsavancebeskatning). Der er imidlertid undtagelser fra denne regel. 

Således er en ejendomsavance under udleje af en ejerbolig som udgangspunkt skattefri, 

hvis boligejeren selv har boet i boligen. Dermed er det ikke muligt at skønne over skatte-

indtægter fra boliggevinster ud fra en beregning af værdistigninger på boliger, mens de har 

været udlejet. 

  

Det er derfor vurderingen, at det desværre ikke er muligt at foretage et retvisende skøn 

over de skatteindtægter, der isoleret set stammer fra boliggevinster. 

 


